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Protokół Nr XXXIV.2018 
z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 28 maja 2018 roku 
 

  1. Otwarcie obrad XXXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia obrad XXXIV sesji V kadencji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Mirosław 
Gąsik stwierdzając obecność 18 radnych. Przewodniczący Rady przywitał: Zarząd Powiatu Ża-
gańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką, 
Radcę Prawnego Aleksandrę Jasinowską, dyrektorów jednostek podległych, przedstawicieli 
prasy lokalnej. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił proponowany porządek obrad i zapytał, czy 
są propozycje zmian? 
Radni nie złożyli propozycji zmian porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
  1. Otwarcie obrad XXXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji: 
    1) Nr XXXI.2018 z dnia 12 lutego 2018 roku, 
    2) Nr XXXII.2018 z dnia 2 marca 2018 roku, 
    3) Nr XXXIII.2018 z dnia 9 marca 2018 roku. 

  4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
  5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z realizacji programu współpracy Powiatu 

Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w roku 2017. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
    1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok i sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2017 rok, 
    2) udzielenia Zarządowi Powiatu Żagańskiego absolutorium za 2017 rok, 
    3) zmian budżetu, 
    4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2018-2024, 
    5) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagań-
skiemu w 2018 r, 

    6) powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim zadań z zakresu prowadzenia powiatowej 
biblioteki publicznej w 2018 roku, 

    7) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowiącej własność Skarbu 
Państwa – Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa Oddział terenowy w Gorzowie Wlkp. 
Filia w Zielonej Górze. 

7. Interpelacje radnych. 
     8. Odpowiedzi na interpelacje. 
     9. Informacje i oświadczenia. 

      10. Wnioski. 
      11. Zamknięcie obrad XXXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
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3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji: 
    1) Nr XXXI.2018 z dnia 12 lutego 2018 roku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania z protokołem z XXXI sesji Rady Po-
wiatu Żagańskiego z dnia 12 lutego 2018 roku został wyznaczony Radny Maciej Boryna oraz 
Radny Jerzy Bielawski, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Maciej Boryna: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Radny Jerzy Bielawski: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z XXXI sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 12 lutego 2018 roku. 
Protokół Nr XXXI.2018 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 12 lutego 2018 roku 
został przyjęty jednogłośnie. 
    2) Nr XXXII.2018 z dnia 2 marca 2018 roku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z XXXII sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 2 marca 2018 roku został wyznaczony Radny Piotr Ciołka oraz 
radny Leon Cuprych, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Leon Cuprych: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Radny Piotr Ciołka spóźni się na dzisiejsze obrady, ale 
z protokołem zapoznał się i nie wniósł uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z XXXII sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 2 marca 2018 roku. 
Protokół Nr XXXII.2018 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 2 marca 2018 roku 
został przyjęty jednogłośnie. 
    3) Nr XXXIII.2018 z dnia 9 marca 2018 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z XXXIII sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 9 marca 2018 roku został wyznaczony Radny Adam Gliniak oraz 
Radny Stefan Gołek, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Stefan Gołek: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: radny Adam Gliniak na dzisiejszej sesji jest nieobecny 
usprawiedliwiony, ale z protokołem zapoznał się i nie wniósł uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z XXXIII sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 9 marca 2018 roku. 
Protokół Nr XXXIII.2018 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 9 marca 2018 roku 
został przyjęty jednogłośnie. 

  4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego 

zostało Radnym przesłane wraz z materiałami na sesję, czy radni mają pytania do otrzymanej 
informacji? 
Radny Tomasz Kwarciński: mam pytanie odnośnie posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia  
1 lutego w pkt. 2,3 jest informacja, że wstrzymano się z podjęciem decyzji o współfinansowaniu 
sprzętu transportowego dla Komendy Powiatowej Policji w Żaganiu. Co to był za sprzęt i jakie 
motywy tej decyzji? Wstrzymano się, to może będą te środki przeznaczone, jak ta kwestia 
wygląda? Następne moje pytanie odnośnie posiedzenia Zarządu, na którym zdecydowano  
o dodatkach funkcyjnych dla dyrektorów. Są tu wymienieni dyrektorzy placówek oświatowych, 
są to dodatki motywacyjne i każdy z dyrektorów otrzymał 10% dodatku, ale w pkt. 8 jest taka 
niepokojąca informacja, że dyrektor SOSW w Żaganiu otrzymał 1%, czy to jest jakiś błąd 
pisarski, czy to rzeczywiście tak wygląda i jakie są motywy takiej decyzji?  
Starosta Henryk Janowicz: to nie jest błąd pisarki, bo dodatki motywacyjne są od 1% do 10% 
i były przyznane tak, jak uznał Zarząd i tutaj nie ma żadnego błędu. Tak zostało uzgodnione  
i tak zostało przegłosowane na posiedzeniu Zarządu. W sprawie sprzętu dla Policji, 
zastanawialiśmy się, bo w ciągu roku kupujemy dużo sprzętu, bo wiecie o tym, że 
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przekazywaliśmy wspólnie z innymi samorządami, składaliśmy się na zakup radiowozów, 
między innymi w Szprotawie. Też rozmawiamy i dokładamy bardzo dużo pieniędzy na 
rozbudowę komisariatu Policji w Iłowej. Dlatego zostało to przedyskutowane, zdjęliśmy to  
z porządku posiedzenia, żeby w najbliższym czasie omówić, dołożyć w innej formie. 
Innych pytań Radni nie złożyli. 
Szczegółowa informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami stanowi 
załącznik do protokołu i była przesłana Radnym wraz z materiałami na sesję. 

  5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z realizacji programu współpracy 
Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2017. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Sekretarza Powiatu o przedstawienie 
sprawozdania.  

  Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: sprawozdanie Zarządu z realizacji programu 
współpracy zawiera wszystkie zadania, które były realizowane z organizacjami 
pozarządowymi i jakie było wsparcie w działaniach Rady Powiatu i Zarządu Powiatu. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

  Szczegółowe sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z realizacji programu współpracy 
Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w roku 2017 stanowi załącznik do protokołu i została Radnym 
przesłana wraz z materiałami na sesję.  
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
    1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok i sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2017 rok. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie uzasad-
nienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: Zarząd Powiatu przedłożył w ustawowych terminach: 
1. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 rok (Uchwała ZP nr 333.2018 z dnia 19 marca 

2018 roku w sprawie przedstawienia sprawozdania za 2017 rok z wykonania budżetu).  
2. Korektę przedłożoną przez Starostę Żagańskiego z dnia 4 kwietnia 2018 r. informującą  

o błędach w zał. nr 1 do uchwały nr 333.2018 r.  
3. Sprawozdanie finansowe (Uchwała ZP nr 344.2018 z dnia 25 kwietnia 2018 roku  

w sprawie przedłożenia sprawozdania finansowego za 2017 rok). 
Wykonanie budżetu Powiatu Żagańskiego za 2017 rok przedstawia się następująco: 
Dochody wykonano - 101,4%. 
W tym dochody majątkowe wykonano - 93,6%. 
Wydatki wykonano - 93,5%. 
W tym wydatki majątkowe wykonano - 70,5% 
Dane dotyczące wykonania budżetu za 2017 rok. 
Budżet Powiatu Żagańskiego zamknął się nadwyżką (różnica miedzy wypracowanymi docho-
dami a zrealizowanymi wydatkami) w kwocie 507.063,48  PLN. 
Różnica miedzy dochodami i przychodami pomniejszona o wydatki i rozchody stanowi wolne 
środki, które zostaną rozdysponowane w 2018 roku i wynoszą one  6.176.930,55 zł  
Zarząd Powiatu w 2017 roku: 
a)   emitował obligacje w wysokości 4.500.000 zł na sfinansowanie deficytu budżetu, 
b)  nie udzielał poręczeń i gwarancji, 
c)   nie otrzymał gwarancji i poręczeń. 
Łączne zadłużenie powiatu na 31.12.2017  roku wynosi 20.200.000 zł , co stanowi 26,88 % 
wykonanych dochodów ogółem budżetu w 2017 roku. 
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Informacja o stanie mienia Powiatu Żagańskiego według stanu na dzień 31 grudnia 2017 roku. 
Zgodnie z informacją o stanie mienia Powiatu: 
a) majątek Powiatu wynosił  178.205.155,23 zł , 
b) dochody uzyskane na bazie mienia powiatowego w 2017 roku wyniosły  418.338 zł 
c)  dochody z mienia uzyskane na bazie mienia Skarbu Państwa w 2017 roku wyniosły  

37.743,25 zł. 
Sprawozdania finansowe za 2017 rok. 
Sprawozdania finansowe zostały sporządzone na dzień zamknięcia ksiąg rachunkowych, tj. na 
dzień 31.12.2017 r. 
Na sprawozdania finansowe za 2017 rok składają się: 
1) Bilans z wykonania budżetu. 
2) Łączny Bilans jednostki budżetowej  
3) Łączne Zestawienie zmian w funduszu jednostki. 
4) Łączny Rachunek Zysków i Strat. 
Zarząd Powiatu przekazał sprawozdania finansowe do Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Zielonej Górze w dniu 30.04.2018  roku (termin ustawowy do 31.05). 
Sprawozdania zostały sporządzone zgodnie z przepisami ustawy z dnia 29 września 1994 r.  
o rachunkowości, z uwzględnieniem zasad szczególnych, określonych w Rozporządzeniu Mi-
nistra Finansów w sprawie szczególnych zasad rachunkowości oraz planów kont dla budżetu 
państwa, budżetów jednostek samorządu terytorialnego, jednostek budżetowych, samorządo-
wych zakładów budżetowych, państwowych funduszy celowych oraz państwowych jednostek 
budżetowych mających siedzibę poza granicami Rzeczypospolitej Polskiej  
Łączny bilans jednostki jest sumą bilansów jednostek organizacyjnych objętych sprawozda-
niem łącznym, po uwzględnieniu wyłączeń wzajemnych rozliczeń między tymi jednostkami.  
Suma bilansowa na dzień 31 grudnia 2017 roku wynosiła:  
1) w bilansie z wykonania budżetu – 8.439.558,49 zł, 
2) w łącznym bilansie jednostek budżetowych –  124.863.640,08 zł. 
Łączny rachunek zysków i strat, sporządzany jest zgodnie z ustawą o rachunkowości w  wa-
riancie porównawczym – dzielącym koszty i  przychody ze względu na źródła ich powstawania. 
Łączny rachunek zysków i strat sporządza się poprzez sumowanie danych liczbowych wynika-
jących z jednostkowych rachunków zysków i strat jednostek organizacyjnych, z zastosowaniem 
odpowiednich włączeń wzajemnych rozliczeń, dokonywanych miedzy tymi jednostkami,  
a w szczególności przychodów i kosztów z tytułu operacji dokonywanych miedzy tymi jed-
nostkami. 
W łącznym rachunku zysków i strat za 2017 rok wykazano: 
a) zysk w wysokości + 1.494.708,21 zł. 
Łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki to suma danych liczbowych ujętych w zesta-
wieniach zmian funduszu jednostek organizacyjnych, po uwzględnieniu zmian, jakie należy 
wprowadzić w formie „korekt” w zakresie zwiększeń i zmniejszeń funduszu na skutek nieod-
płatnie otrzymanych i przekazanych środków trwałych, środków trwałych w budowie (inwe-
stycji) i wartości niematerialnych i prawnych pomiędzy jednostkami organizacyjnymi objętymi 
łącznym sprawozdaniem finansowym. 
Fundusz jednostki na koniec okresu (BZ) wyniósł: 
1) w łącznym zestawieniu zmian FJ–  113.154.248,24 zł. 
Wyłączenia dokonane w sprawozdaniach: 
1. w łącznym rachunku zysków i strat 
2. w łącznym zestawieniu Funduszu jednostki. 
W roku 2017 do wydatków oświatowych z własnych środków powiat dołożył 5.321.567,65 zł. 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Wiceprzewodniczącego Rady o przedstawienie 
opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2017 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał odczytał opinię Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017 rok. 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w składzie: 
1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 
2. Joanna Chruściel Członek, 
3. Adriana Kamedulska – Członek, 
pozytywnie opiniuje przedłożone przez Zarząd Powiatu Żagańskiego sprawozdanie roczne z 
wykonania budżetu powiatu za rok 2017 wraz z informacją o stanie mienia powiatu żagań-
skiego za dzień 31 grudnia 2017 roku. 
Uchwała Nr 214/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Gó-
rze z dnia 6 kwietnia 2018 roku stanowi załącznik do protokołu. Skład Orzekający Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze zaopiniował pozytywnie przedłożone przez Zarząd Po-
wiatu Żagańskiego sprawozdanie roczne z wykonania budżetu powiatu za rok 2017. 

Na obrady sesji o godz. 920 przyszedł Radny Piotr Ciołka, w dalszych obradach sesji brało 
udział 19 radnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
o przedstawienie opinii Komisji.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński:  
Działając na podstawie art.16 ust.3 ustawy z dnia ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorzą-
dzie powiatowym (tekst jednolity Dz. U.2017  r. poz.1868 z późn.zm.), oraz art. 270 ust.2 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (tekst jedn. Dz. U. z 2017 r. poz. 
2077) i zgodnie z § 38 ust.3 Statutu Powiatu Żagańskiego (Uchwała nr XV.8.2012 Rady Po-
wiatu Żagańskiego z dnia 28.06.2012 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Żagańskiego), 
Komisja Rewizyjna rozpatrzyła i pozytywnie opiniuje sprawozdanie finansowe, sprawozdanie 
z wykonania budżetu wraz z opinią regionalnej izby obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz 
informację o stanie mienia, oraz wnosi do Rady Powiatu o udzielenie Zarządowi Powiatu Ża-
gańskiego absolutorium za 2017 rok. 

Opinia Komisji Rewizyjnej 
Na posiedzeniu w dniu 8 maja 2018 roku Komisja Rewizyjna zapoznała się z przedłożonymi 
dokumentami:  
1. Sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok (Uchwała ZP nr 333.2018 z dnia 19 marca 

2018 roku w sprawie przedstawienia sprawozdania za 2017 rok z wykonania budżetu). 
2. Informacją o stanie mienia Powiatu Żagańskiego na dzień 31.12.2017 r. 
3. Korektą przedłożoną przez Starostę Żagańskiego z dnia 4 kwietnia 2018 r. informującą  

o błędach w zał. nr 1 do uchwały nr 333.2018 r. 
4. Uchwałą Nr 214./2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z 6.04.2018 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 
sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz z informacja o stanie mienia Powiatu Żagańskiego 
za 2017 rok. 

5. Sprawozdaniami finansowymi (Uchwała ZP nr 344.2018 z dnia 25 kwietnia 2018 roku  
w sprawie przedłożenia sprawozdania finansowego za 2017 rok ). 

W wyniku analizy przedłożonych sprawozdań Komisja rewizyjna stwierdza, co następuje: 
 Wykonanie budżetu Powiatu Żagańskiego odbywało się zgodnie z zasadami określonymi  

w ustawie z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (t.j. Dz. U. 2017, poz.2077), 
 Sprawozdania finansowe sporządzono rzetelnie i zgodnie z obowiązującymi przepisami, 
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 Informacja o stanie mienia Powiatu Żagańskiego obrazuje prawidłowy stan majątku Po-
wiatu, 

 Wydatkowanie środków publicznych następowało w oparciu o zasadę gospodarności, celo-
wości i legalności, 

 Zmiany dokonywane w budżecie Powiatu były zgodne z uchwałami Rady Powiatu i Zarządu 
Powiatu, oraz właściwie przyporządkowane w układzie wykonawczym. 

Komisja Rewizyjna badając wykonanie budżetu oraz  rozpatrując sprawozdanie kierowała się 
kryteriami: legalności, rzetelności, gospodarności, celowości a w szczególności zwracała 
uwagę na to, czy zarząd powiatu przestrzegał dyscypliny finansów publicznych. 
Przy formułowaniu opinii o sprawozdaniach za 2017 rok komisja kierowała się podstawowym 
kryterium, jakim jest przestrzeganie prawa i rzetelnym sporządzeniu sprawozdań bez narusze-
nia prawa, co jest potwierdzone opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunko-
wej w Zielonej Górze. 
W wyniku analizy sprawozdania budżetowego i finansowego za 2017 rok Komisja stwierdza, 
że sprawozdania zostały przedłożone w terminie i zawierają wszystkie niezbędne informacje.  
Dane dotyczące wykonania budżetu za 2017 rok. 
Budżet Powiatu Żagańskiego zamknął się nadwyżką (różnica miedzy wypracowanymi docho-
dami, a zrealizowanymi wydatkami) w kwocie 507.063,48  PLN. 
Ogółem wykonanie dochodów wyniosło 75.131.986,25 PLN, co stanowi 101,32% planu  
w tym: 
1) dochody własne – 20.461.561,73 PLN, 

- udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych – 13.617.501,75 PLN, 
- pozostałe dochody własne – 6.844.059,98 PLN. 

2) subwencje – 34.537.801,00 PLN, 
- część oświatowa – 22.572.082,00 PLN, 
- uzupełnienie subwencji ogólnej dla jst (na zad. inwestycyjne) – 713.100,00 PLN 
- część wyrównawcza  9.178.474,00 PLN, 
- część równoważąca – 2.074.145,00 PLN. 

3) Dotacje celowe  – 20.132.623,52 PLN. 
Dochody bieżące wyniosły  – 73.284.424,00 PLN,  
Dochody majątkowe wyniosły – 1.847.562,25 PLN, 
Wykonanie przychodów wyniosło  8.719.867,07 PLN w tym: 
1) 4.4.219.867,07  PLN - wolne środki (nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu jednostki samorządu terytorialnego). 
2) 4.500.000,00 PLN – emisja obligacji. 
Ogółem wykonanie wydatków wyniosło 74.624.922,77 PLN, co stanowi 93,49% planu w tym: 
1) wydatki bieżące – 68.620.522,14 PLN,  
2) wydatki majątkowe –  6.004.400,63 PLN. 
Wykonanie rozchodów wyniosło  3.050.000,00 PLN w tym: 
1) 3.050.000,00 wykup obligacji  
Komisja przeanalizowała odchylenia wykonania dochodów i wydatków od planu i przyjmuje 
wyjaśnienia zarządu ujęte w objaśnieniach do sprawozdania budżetowego.   
Realizacja inwestycji: 
W 2017 roku na wydatki majątkowe zaplanowano kwotę 8.511.722,00 zł, na koniec 2017 roku 
zrealizowano w wysokości 6.004.400,63 zł, co stanowi 70,54% wykonania planu. 
Nie zostały wykonane zadania: 
1) Przebudowa mostu w ciągu drogi powiatowej nr 1064F w km 0+440 w miejscowości Żagań 

na ulicy Żelaznej Plan 1.876.150 zł - w wyniku 4 przetargów nie został wyłoniony wyko-
nawca (zadanie znacznie przekraczało środki przeznaczone na ten cel). 
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2) Przedsięwzięcie "Informatyzacja i modernizacja danych zasobów geodezyjnych powiatów 
województwa lubuskiego dom świadczenia e-usług”- Powiat miał udzielić dotacji dla 
Związku Powiatów Lubuskich, lecz ZPL nie wystąpił o przekazanie dotacji i nie rozpoczął 
realizacji zadania), 

3) dotacja dla OSP Lubiechów na zakup używanego pojazdu pożarniczego- 1.000 zł (OSP nie 
wystąpiło o dotację) 

Pozostałe planowane zadania inwestycyjne zostały wykonane (mniejsze kwoty niż planowano 
wynikają z faktu oszczędności po przetargowych). 
Komisja zapoznała się z korektą przedłożoną przez Starostę Żagańskiego z dnia 4 kwietnia 
2018 r. informującą o błędach w zał. nr 1 do uchwały nr 333.2018 r. 
Zarząd Powiatu w 2017 roku 
a) nie udzielał  poręczeń i gwarancji, 
b) nie otrzymał gwarancji i poręczeń. 
Łączne zadłużenie powiatu na 31.12.2017 roku wynosiło 20.200.000 PLN. 
Wskaźniki: 
1. Wskaźnik dochodów bieżących powiększonych o dochody ze sprzedaży majątku oraz po-

mniejszonych o wydatki bieżące, do dochodów budżetu, ustalony dla danego roku (wskaź-
nik jednoroczny) wynosi 1,60% 

2. Dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań określony w art. 243 ustawy, po uwzględnieniu 
ustawowych wyłączeń , obliczony w oparciu o plan 3 kwartału roku poprzedzającego pierw-
szy rok prognozy (wskaźnik ustalony w oparciu o średnią arytmetyczną z 3 poprzednich lat) 
- 8,21 % 

Informacja o spełnieniu wskaźnika spłaty zobowiązań określonego w art. 243 ustawy, po 
uwzględnieniu zobowiązań związku współtworzonego przez jednostkę samorządu terytorial-
nego oraz po uwzględnieniu ustawowych wyłączeń: 
1) obliczonego w oparciu o plan 3 kwartałów roku poprzedzającego rok budżetowy- spełniona. 
2) obliczonego w oparciu o wykonanie roku poprzedzającego rok budżetowy- spełniona. 
Informacja o stanie mienia Powiatu Żagańskiego według stanu na dzień 31 grudnia 2017 roku. 
Zgodnie z informacją o stanie mienia Powiatu: 
a) majątek Powiatu wynosi  178.205.155,23  PLN, 
b) dochody uzyskane na bazie mienia powiatowego w 2017 roku wyniosły  414.253,51 PLN, 
c) dochody z mienia uzyskane na bazie mienia Skarbu Państwa w 2016 roku wyniosły  

150.972,24 PLN. 
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania bu-
dżetu za 2017 rok. 
Komisja zapoznała się z treścią opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  
Uchwała Nr 214/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Gó-
rze z 6.04.2018 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu spra-
wozdaniu z wykonania budżetu wraz z informacja o stanie mienia Powiatu Żagańskiego za 
2017 rok. 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze pozytywnie zaopiniował 
przedłożone przez Zarząd Powiatu Żagańskiego sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Po-
wiatu za rok 2017 rok. 
Sprawozdania finansowe za 2017 rok. 
Sprawozdania finansowe zostały sporządzone na dzień zamknięcia ksiąg rachunkowych, tj. na 
dzień 31.12.2017 r. 
Na sprawozdania finansowe za 2017 rok składają się: 
1) Bilans z wykonania budżetu. 
2) Łączny Bilans jednostki budżetowej  
3) Łączne Zestawienie zmian w funduszu jednostki. 
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4) Łączny Rachunek Zysków i Strat. 
Zarząd Powiatu przekazał sprawozdania finansowe do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zie-
lonej Górze i Radnym Powiatu w ustawowych terminach. 
Sprawozdania zostały sporządzone zgodnie z przepisami ustawy z dnia 29 września 1994 r.  
o rachunkowości, z uwzględnieniem zasad szczególnych, określonych w Rozporządzeniu Mi-
nistra Finansów w sprawie szczególnych zasad rachunkowości oraz planów kont dla budżetu 
państwa, budżetów jednostek samorządu terytorialnego, jednostek budżetowych, samorządo-
wych zakładów budżetowych, państwowych funduszy celowych oraz państwowych jednostek 
budżetowych mających siedzibę poza granicami Rzeczypospolitej Polskiej. 
Łączny bilans jednostki jest sumą bilansów jednostek organizacyjnych objętych sprawozda-
niem łącznym, po uwzględnieniu wyłączeń wzajemnych rozliczeń między tymi jednostkami.  

Suma bilansowa na dzień 31 grudnia 2017 roku wynosiła: 
1) w bilansie z wykonania budżetu – 8.439.558,49  PLN, 
2) w łącznym bilansie jednostek budżetowych –  124.863.640,08 PLN, 
Łączny rachunek zysków i strat, sporządzany jest zgodnie z ustawą o rachunkowości w  wa-
riancie porównawczym – dzielącym koszty i  przychody ze względu na źródła ich powstawania. 
Łączny rachunek zysków i strat sporządza się poprzez sumowanie danych liczbowych wynika-
jących z jednostkowych rachunków zysków i strat jednostek organizacyjnych, z zastosowaniem 
odpowiednich włączeń wzajemnych rozliczeń, dokonywanych miedzy tymi jednostkami a w 
szczególności przychodów i kosztów z tytułu operacji dokonywanych miedzy tymi jednost-
kami. 
W łącznym Rachunku Zysków i Strat za 2017 rok wykazano: 

a) zysk w wysokości + 1.494.634,79 PLN. 
Łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki to suma danych liczbowych ujętych w zesta-
wieniach zmian funduszu jednostek organizacyjnych, po uwzględnieniu zmian, jakie należy 
wprowadzić w formie „korekt” w zakresie zwiększeń i zmniejszeń funduszu na skutek nieod-
płatnie otrzymanych i przekazanych środków trwałych, środków trwałych w budowie (inwe-
stycji) i wartości niematerialnych i prawnych pomiędzy jednostkami organizacyjnymi objętymi 
łącznym sprawozdaniem finansowym. 
Fundusz jednostki na koniec okresu (BZ) wyniósł: 
1) w łącznym zestawieniu zmian FJ–  113.159.248,24 PLN. 
Komisja Rewizyjna opiniuje pozytywnie przedłożone sprawozdania za 2017 rok i rekomenduje 
udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Żagańskiego z tytułu wykonania budżetu Powiatu 
Żagańskiego za 2017 rok. 
Opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: ko-
misja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
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Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poinformował, że na sali jest 19 radnych, jest quorum, 
i możemy głosować. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 17 głosach „za”, 1 „przeciwnym”, 1 „wstrzymującym”, przy 
udziale 19 radnych. 
    2) udzielenia Zarządowi Powiatu Żagańskiego absolutorium za 2017 rok, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Wiceprzewodniczącego Rady o przedstawienie 
opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku komisji Rewizyjnej. 
Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak odczytał uchwałę Nr 340/2018 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 14 maja 2018 roku w sprawie wydania opinii  
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Żagańskiego o udzielenie Zarządowi Powiatu 
Żagańskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu powiatu za rok 2017.   
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w składzie: 
1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 
2. Joanna Chruściel Członek, 
3. Adriana Kamedulska – Członek, 
pozytywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Żagańskiego o udzielenie Za-
rządowi Powiatu Żagańskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu powiatu za rok 2017.   

Uchwała Nr 340/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 14 maja 
2018 roku w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Żagańskiego 
o udzielenie Zarządowi Powiatu Żagańskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu po-
wiatu za rok 2017 stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: ko-
misja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Kwarciński: chciałem się podzielić stanowiskiem poprzedniej uchwały, jak  
i uchwały odnośnie absolutorium. Stanowisko to zawiera się w dwóch spostrzeżeniach, pierw-
sze o charakterze merytorycznym, drugie proceduralnym. Moje stanowisko jest krytyczne, dla-
tego, że po pierwsze, nie została zrealizowana ważna inwestycja, długo oczekiwana, zwracająca 
uwagę na infrastrukturę. Ważna, jeśli chodzi o bezpieczeństwo, czyli most na ul. Żelaznej  
w Żaganiu. Jest to, po pierwsze duża inwestycja, ponad milionowa, po drugie bardzo ważna,  
nie została zrealizowana z różnych przyczyn i z tego względu jestem krytyczny, jeśli chodzi  
o uchwałę w sprawie wykonania budżetu za rok 2017. Nie zostało wykonane to, co sobie za-
kładaliśmy jeszcze w 2016 roku. Drugie zastrzeżenie jest proceduralne, mianowicie, wszystkie 
uchwały Zarządu, wszystkie decyzje Zarządu przedstawiane, czy podejmowane w roku 2017, 
są dotknięte, moim zdaniem, poważna wadą prawną, a mianowicie taką, że zostały podejmo-
wane w składzie nieznanym statutowi, który w §60 pkt. 2 jasno stwierdza, że w skład Zarządu 
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Powiatu wchodzą, starosta, jako jego przewodniczący, oraz pozostali członkowie w liczbie 
czterech osób w tym wicestarosta, czyli razem pięć osób. W całym 2017 roku Zarząd nie obra-
dował w tym, ustalonym przez Statut Powiatu, składzie i z tego względu, w mojej opinii, 
wszystkie te decyzje maja poważną wadę prawną. Zresztą będzie to miało prawdopodobnie 
jeszcze inne reperkusje, ale nie chciałbym uprzedzać faktów. Także takie jest moje stanowisko 
w tej kwestii. 

Radny Zbigniew Białkowski: odniosę się również do uchwał, które będziemy procedowali, bądź 
procedowaliśmy przed chwilą. Jeśli miałbym oceniać budżet, to musze to zrobić jak gdyby pod 
dwoma kątami. Pierwszy kąt mojego widzenia to jest taki, że patrzę na niego, jako Radny Po-
wiatowy, drugi natomiast, jako Radny Powiatowy wybrany z Żagania. Pierwsza moja ocena, 
jako Radny Powiatowy, to powiem, że jest pozytywna, bo naprawdę wydatki majątkowe były 
w całym naszym powiecie, a więc oceniłbym to praktycznie pozytywnie. Chociaż tak na-
prawdę, jeżeli się przyjrzymy, to planowane wydatki były na poziomie 8.500.000,00 zł, nato-
miast wykonane na poziomie 6.000.000,00 zł, a więc, jak widać jest różnica, gdzie jest ta róż-
nica, Państwo wiedzą. Tu właśnie wchodzę w ten obszar, gdzie jestem Radnym Powiatowym, 
ale wybranym z Żagania i powiem, że plany były bardzo dobre, tylko tyle, że nie zostały do 
końca zrealizowane. Nie szukam przyczyn, bo wiem, jaki to był rok, a był to rok trudny, acz-
kolwiek ja bym to organizował i przeprowadził troszeczkę inaczej. Powiem tak, inwestycje, 
które miały być w Żaganiu miały opiewać prawie na 2.400.000,00 zł, natomiast skończyło się 
na 520.000,00 zł. Reasumując, to powiem, że można było sporo więcej zrobić w Żaganiu, cho-
ciaż odnosząc to do roku poprzedniego 2016 to i tak jest to dosyć duży sukces, bo pamiętamy, 
że jeśli wzięlibyśmy tylko środki powiatowe w roku 2016, to było to 105.000,00 zł, a więc, jeśli 
to przemnożymy, to widać, że jest tego dużo więcej. Można było poczynić pewne inwestycje, 
jak się nieudało z mostem, można było poczynić z chodnikiem, ponieważ, ja uważam, że z ul. 
Żelazną jest tak, jak kiedyś mówiłem, że można było dalej czynić inwestycje i dzisiaj byśmy 
mieli na ul. Żelaznej cały chodnik. Jako Radny Powiatowy, budżet nie oceniam dobrze, a więc 
biorąc pod uwagę to, co powiedziałem wcześniej i plus, jako ogólnie, minus to, co zostało zro-
bione w Żaganiu, a więc wychodzi mi to zero. Stąd też wstrzymałem się przy poprzedniej 
uchwale, jak również wstrzymam się przy absolutoryjnej. 

Radny Roman Śliwiński: cieszę się, że kolega powiedział, że ocenia na zero, bo według wskaź-
nika Giniego od zero do jeden, zero to jest bardzo dobry wskaźnik, najlepszy, jaki może być 
wymagany, w przeliczeniu w krajach unii europejskiej. 

Radny Zbigniew Białkowski: stąd się wstrzymałem, nie krytykuję. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czas ucieka, kończy się kadencja i nie jest żadną tajem-
nicą, że jest to jedna z ostatnich naszych sesji i chciałbym podsumować tą naszą pracę. Dosta-
liśmy powiat z określonymi wskaźnikami, oddajemy też z określonymi. Wydaje mi się, że ta 
nasza praca pozytywnie się odcisnęła na naszym powiecie. Po pierwsze, wskaźniki zadłużenia 
bardzo mocno spadły, inwestycje zostały bardzo mocno poczynione, przeprowadzone. Te in-
westycje były czynione też sprawiedliwie pod względem geograficznym. Powiat jest dość dużą 
jednostką, tak, że wydaje mi się, że ten cały bilans naszej pracy jest bardzo sprawiedliwy. Od-
dajemy powiat w dobrej kondycji, z niedużym zadłużeniem, z dużymi inwestycjami, oczywi-
ście potrzeb jest zawsze bardzo dużo. Do kierowników jednostek podległych, dziękuję wam za 
to, że służycie, w przytłaczającej większości, bardzo pozytywnie społeczeństwu i tak naprawdę 
ten budżet to wy żeście wykonywali i wasi podlegli pracownicy. Za to wasze zaangażowanie, 
poświęcenie chciałem wam w imieniu swoim, w imieniu Rady bardzo serdecznie podziękować. 
Zarządowi także chciałem podziękować za tą pracę, wydaje mi się, że ten bilans będzie pozy-
tywny. Co do opozycji, to można widzieć szklankę do połowy pustą, a do połowy pełną, ja ją 
widzę do połowy pełną. Radzie Powiatu za pracę dziękuję bardzo i Zarządowi Powiatu także.  
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Radny Roman Śliwiński: w imieniu Radnych Powiatu Żagańskiego składam serdeczne podzię-
kowanie dla Zarządu Powiatu, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz i wszystkim osobom odpowie-
dzialnym za prawidłowe wykonanie budżetu za 2017 rok. Budżet realizowany był prawidłowo, 
zgodnie z rzetelnością, gospodarnością, poprawnie rachunkowo i zadawalająco merytorycznie. 
Należyte wykonanie budżetu za 2017 rok, dobrze zrealizowane zadania, wpłynęły pozytywnie 
na funkcjonowanie i wizerunek jednostki, a udzielenie absolutorium będzie tego potwierdze-
niem.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 17 głosach „za”, 1 „przeciwnym”, 1 „wstrzymującym”, przy 
udziale 19 radnych. 
Starosta Henryk Janowicz: chciałbym podziękować za udzielenie absolutorium. Dzięki decyzji 
Rady, tej Rady udało się nam zrealizować budżet. Budżet był trudny, bo to był trudny rok, jeśli 
chodzi o inwestycje, przełom, jeśli chodzi o wzrost cen, brak firm do wykonywania zadań, bo 
jest to niecodzienna sytuacja. W odpowiedzi na sugestie niektórych Radnych, to powiem tak 
Panie Radny Kwarciński, Pan przede wszystkim nie głosował za tym budżetem, a po drugie, 
jeżeli chodzi o inwestycje o nazwie most na ul. Żelaznej, to po pierwsze czekaliśmy na warunki 
od miasta 9 miesięcy. Przyszły te warunki, podpisał Dyrektor Departamentu Pan Białkowski w 
grudniu, następnie przygotowaliśmy dokumentację. Problem polega na tym, że inwestycje o 
nazwie obiekty inżynierskie, w tym przypadku budowa mostu, charakteryzują się tym, że mu-
sza to być wyspecjalizowane firmy, które są w stanie, przy odpowiednim zaangażowaniu, za 
odpowiednią odpłatą zrobić takie zadanie. Pieniądze nie przepadną, pieniądze z 2017 roku w 
tej chwili są realizowane na inwestycjach w mieście Żagań, co było zarzucone Zarządowi, a 
przede wszystkim mi. Są to w tym roku inwestycje milionowe i to, co powiedziałem Radnym i 
co ustaliłem z Radnymi, między innymi na temat tych inwestycji. To, czego nie można zrobić 
w danym roku, bo nie mamy na to wpływu, można tak pokierować, tak uzgodnić, że będziemy 
realizować w następnym roku. Te pieniądze nie przepadły, po pierwsze mamy przygotowany 
bardzo dobry budżet, mamy przygotowany bardzo dobry kosztorys, mamy przygotowany bar-
dzo dobry projekt na remont mostu na ul. Żelaznej i to nie przepada, będzie realizowane w 
innych latach. Ale realizujemy w tym roku to, o czym wszyscy marzyli, między innymi ul. 
Kolejową, zrobiliśmy pierwszy etap na ul. Żelaznej. Bardzo, ale to bardzo dużo trudu koszto-
wało nas przygotowanie odpowiedniej dokumentacji, kosztorysu na ul. Śląską, bo ja wbrew 
temu, co ktoś może zarzucać, staram się o wszystkim pamiętać i staram się, w imieniu Zarządu, 
realizować ta zadania, które nam nakłada Rada. Przez ostatnie cztery lata, szczególnie przez 
ostatni rok 2017, Rada działała bardzo sumiennie, skutecznie, patrząc na cały powiat,  
a nie tylko na wybraną gminę. Realizując pewne zadania, które tak naprawdę, jak sama nazwa 
mówi, Radny Gminy, Radny Powiatu, Radny Województwa. Radny Powiatu ma myśleć o ca-
łym powiecie, raz lepiej, raz gorzej w danej gminie, ale mówimy o tym, że powiat jest naszą 
całą częścią. Ja nigdy nie myślałem, że dla mnie ważniejsza jest gmina tam, gdzie mieszkam,  
a mniej ważna np. gmina, gdzie tylko jeżdżę czasami każda część powiatu jest dla mnie ważna. 
Dzisiaj dziękuję Radnym, ci, którzy dyskutowali, głosowali za budżetem, którzy byli za tym 
budżetem na 2017 rok, nie byli przeciwni, nie wstrzymywali się, to oni widzieli cel i sens dzia-
łania. Na dzień dzisiejszy, te pieniądze, które przeszły z 2017 roku na 2018 rok jest realizacja 
wielu inwestycji, bo mamy w tej chwili zakończonych część inwestycji, część w trakcie reali-
zacji. Można powiedzieć jedno, osiągnęliśmy jedno, osiągnęliśmy sukces, jako ta Rada, ja dzię-
kuję tej Radzie na ręce Przewodniczącego, bo Pan Przewodniczący złożył podziękowania pra-
cownikom, którzy działają w imieniu Zarządu, działają w imieniu Starosty. Ta Rada pokazała, 
że można funkcjonować, może pokazać dobry model współpracy między samorządami. Dzisiaj 
mogę powiedzieć, że samorządy tak, jak Miasto Żagań, Gmina Żagań, Gmina Małomice, 
Gmina i Miasto Szprotawa, Gmina Wymiarki, Gmina Gozdnica, Miasto i Gmina Iłowa,  
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Gmina Brzeźnica, Gmina Niegosławice pokazały, że jest dobry model współpracy, ale, co naj-
ważniejsze, o czym też należy pamiętać, my i te gminy i powiat pokazaliśmy, że jesteśmy  
w stanie współpracować z Marszałkami Województwa, z Sejmikiem Województwa, z Przed-
stawicielami Rządu z Wojewodą, bo te inwestycje, te pieniądze i te procenty mówią o tym. 
Zobaczcie, jakie środki zaangażowaliśmy, jakie inwestycje posunęły się do przodu, w jakie 
projekty weszliśmy w 2017 roku, między innymi projekt geodezyjny, szkolnictwa zawodo-
wego, między innymi szereg inwestycji dużych milionowych. To nie są inwestycje o wartości 
400.000,00 zł – 500.000,00 zł, ale 4.000.000,00 zł - 8.000.000,00 zł, one są i te pieniądze nie 
przepadły. Do Radnych Miasta Żagania, powiem tak, pieniądze z tamtego roku, które ktoś by 
pomyślał, że przepadły, nie przepadły, bo dogadaliśmy się z Ministerstwem Infrastruktury. Mi-
nisterstwo Infrastruktury poszło pozytywnie, jeżeli chodzi o nasze sugestie i te pieniądze zo-
stały przeniesione. Żebyście czytali budżet, analizowali, Panie Radny Kwarciński, pewne kwe-
stie i rozmawiali, ja nigdy przed Panem drzwi nie zamykałem i nie będę zamykał, to byśmy 
wiedzieli, że pewien tok działań, cykl przekładania inwestycji i przesuwania środków trwa  
i będzie trwał, bo dobry samorząd, dobry radny, dobry starosta, to jest przede wszystkim 
otwarty na współpracę. 
Radny Tomasz Kwarciński: chciałem się odnieść do słów Pana Starosty, chciałbym, żeby Pan 
Starosta zapoznał się z protokołem Nr XXI.2016 z grudnia 2016 roku i przypomniał sobie tamtą 
sesję. Wtedy Pan Starosta jednoznacznie wiedział, że wszyscy radny pozytywnie zagłosowali 
za budżetem. Nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał, także te sugestie są absolutnie nie 
prawidłowe. Generalnie samorząd i rada funkcjonuje w ten sposób, że każdy radny ma trzy 
możliwości, jeśli chodzi o każdą uchwałę, może być „za”, może być „przeciw”, może się 
„wstrzymać”. Są takie możliwości, ja akurat skorzystałem z tej opcji „przeciw”, uzasadniłem 
to, powiedziałem, jakie są rokowania, jeśli chodzi chociażby o ul. Żelazną. Trzymajmy się jed-
nak faktów, nie została zrealizowana ta inwestycja, takie są fakty i tutaj nie powinniśmy z nimi 
dyskutować. 
Radny Zbigniew Białkowski: ja również tak uważam, żeby radny, żeby się wypowiadał na temat 
budżetu, to powinien go wcześniej przegłosować. Ja głosowałem za wszystkimi budżetami, 
żeby było jasne i wiadome. Natomiast zmierzając do tego, co Pan Starosta wcześniej powie-
dział, mówił o wydaniu decyzji na cele publiczne. Jeśli mówimy o tej samej decyzji, to takowe 
wydaje się w terminie 65 dni, ponieważ wymagają wielu zewnętrznych uzgodnień, z urbani-
stami i tym podobnych rzeczy. Miasto na pewno dotrzymało terminu, bo jeśli się przekracza  
65 dni to jest tzw. kara 500 zł za każdy dzień po terminie, a można zobaczyć w mieście, złóżcie 
wnioski, czy cokolwiek i zobaczycie, że miasto nigdy takiej kary nie zapłaciło. Więc miasto na 
pewno wydało decyzje wtedy, co trzeba i z tego, co pamiętam, to wniosek był składany w 2016 
roku w grudniu albo w listopadzie, już dokładnie nie pamiętam, ale sięgnę do metryczki i do-
kładnie to sprawdzę. Po wpłynięciu do miasta tego wniosku, okazało się, że jest nie kompletny 
i miasto wystąpiło o jego uzupełnienie, na co czekało 18 dni. Powiem tylko tyle, że na pewno 
decyzja była wydana w odpowiednim czasie i było to na początku roku 2017, a więc nie miała 
wpływu na realizacje inwestycji pt. „Most w Żaganiu na ul. Żelaznej”.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 1000 ogłosił przerwę w obradach sesji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 1010 wznowił obrady sesji. Wiceprzewodniczący 
Rady Tomasz Hucał po przerwie opuścił obrady sesji zwalniając się u Przewodniczącego Rady, 
w dalszych obradach sesji brało udział 18 radnych.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: zostałem poproszony o chwilę dla delegacji ze Szpro-
tawy. 
Delegacja samorządowców ze Szprotawy na ręce Starosty oraz Przewodniczącego złożyła po-
dziękowania za dotychczasową współprace z powiatem żagańskim. 
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    3) zmian budżetu. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie uzasad-
nienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: tą uchwałą budżet powiatu wzrośnie o 108.120,00 zł po 
stronie dochodów, jak i wydatkach. Wynika to między innymi z wypracowanych środków przez 
nasze jednostki podległe. PCPR w Żaganiu wprowadza do budżetu na rok 2018 koszty pośred-
nie projektu „Szansa na samodzielność”, jak również wprowadza środki 2,5% z PFRON na-
leżne dla jednostki realizującej zadania w kwocie 15.693,00 zł. PUP w Żaganiu wypracowane 
środki, 50%, z wpłat przedsiębiorców za zatrudnienie cudzoziemców w wysokości 3.495,00 zł. 
Powiat pozyskał środki w wysokości 58.306,00 zł z Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich 
PROW 2014 – 2020. ZSP w Szprotawie wypracowane dochody ze sprzedaży drzewa przezna-
cza na usunięcie awarii instalacji sanitarnej. SOSW w Szprotawie wypracował środki z najmu 
pomieszczeń w wysokości 307,00 zł. ZSTiL w Żaganiu otrzymał zwrot składek z ZUS i prze-
znacza je zakup na materiałów dydaktycznych i laptopa dla księgowości. Stowarzyszenie Do-
broczynne Opole zwróciło nienależnie wykorzystaną dotację za 2016 rok na nieodpłatną pomoc 
prawną. SOSW w Żaganiu zmniejsza wypracowane dochody i wydatki, które nie zrealizuje  
w roku 2018. ZSP w Iłowej zmniejsza wydatki w projekcie „Klucz do przyszłości”. Dokonu-
jemy również zmianę na Radę Powiatu w związku z koniecznością zakupu oprogramowania, 
kamer i urządzeń umożliwiających realizację transmisji w związku ze zmianą przepisów i jaw-
nością obrad rady powiatu, jest to kwota 34.100,00 zł. Zabezpieczamy środki w wysokości 
41.000,00 zł na zadanie „Przebudowa pomieszczeń izby pyrzyjęć i przystosowanie istniejących 
pomieszczeń szpitala na potrzeby Poradni Kobiet”. Dokonujemy również zmiany w dotacjach 
na realizację zadań o charakterze ponadgminnym, czyli „W maju na Pasionku”, zostaje zmniej-
szona, w załączniku Nr 3 ma to odzwierciedlenie, bezpośrednio powiat zabezpieczył środki na 
zespół. Również ulega zmianie załącznik Nr 4 zwiększenie o kwotę 82.505,0 zł, jest to plan 
rachunku zadań oświatowych i wydatki nim finansowane. Budżet powiatu po zmianach po stro-
nie dochodów wynosi 80.611.776,00 zł, po stronie wydatków wynosi 83.738.707,00 zł.   
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: ko-
misja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Kwarciński: w kwestii elektronicznej związanej z funkcjonowaniem rady. Prasa 
jakiś czas temu podawała, że Rada Miasta Żagań chociażby, też jest jakoś przygotowana do 
tego. Był zakup sprzętu elektronicznego, tabletów i z informacji, jakie były podawane, tam 
udało się pozyskać poważną dotację, dostać dofinansowanie duże. Czy tutaj były jakieś starania 
o dofinansowanie, żeby nie obciążać budżetu powiatu, jeśli nie to, dlaczego powiat nie przy-
stąpił do tej procedury? 
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Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: wcześniej staraliśmy się o środki na urząd i je otrzy-
maliśmy, ale wtedy, tych urządzeń nie można było wprowadzić w zakres przedmiotu wniosku. 
Były inne możliwości, które wykorzystaliśmy.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 18 radnych. 
    4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2018-2024, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie uzasad-
nienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: zmianą uchwały w sprawie zmiany WPF na lata 2018 – 
2024, ulega zmianie załącznik Nr 4 w związku z wprowadzonymi zmianami uchwałą Zarządu 
Powiatu Nr 339.2018 z 30 marca 2018 roku. Zmianą budżetu dokonaną uchwałą Zarządu 
346.2018 z dnia 30 kwietnia 2018 roku i zmianą budżetu dokonana uchwałą Zarządu Nr 
350.2018 z dnia 15 maja 2018 roku, oraz uchwałą Rady Powiatu w sprawie zmian budżetu 
przyjętą na dzisiejszej sesji. O te kwoty dokonuje się zmian w załączniku Nr 1 i przedsięwzięcie 
dotyczące przebudowy drogi powiatowej 1066F w m. Bożnów. Zadanie zostało już wykonane, 
doszły dodatkowe koszty i uległ zmianie ten załącznik. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: ko-
misja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 18 radnych. 
    5) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwo-

wego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi 
Żagańskiemu w 2018 r. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Ro-
dzinie w Żaganiu o przedstawienie uzasadnienia. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Anna Kulczyńska: zmiana dotyczy przesu-
nięcia środków pomiędzy zadaniami w obszarze rehabilitacji zawodowej na wniosek dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu. Proponujemy przeniesienie 14.000,00 zł na prace in-
terwencyjne z zadania, które dotyczyło staży. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: ko-
misja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 18 radnych. 
    6) powierzenia Gminie Żagań o statusie miejskim zadań z zakresu prowadzenia powia-

towej biblioteki publicznej w 2018 roku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: poprzednia uchwała była przygotowana na okres trzech 
lat, w proponowanej uchwale zadania z zakresu prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej 
powierza się na jeden rok, czyli na 2018. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: ko-
misja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 18 radnych. 
    7) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości stanowiącej własność 

Skarbu Państwa – Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa Oddział terenowy w Go-
rzowie Wlkp. Filia w Zielonej Górze. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 
Starosta Henryk Janowicz: jest to o poszerzenie pasa drogowego. Wystąpiliśmy do agencji, 
żeby przekazała nam nieodpłatnie grunty i w tej chwili to finalizujemy, w m. Jabłonów, Gmina 
Brzeźnica. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-
stawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopinio-
wała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zao-
piniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: ko-
misja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Infrastruktury Tomasz Kwarciński: komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 18 radnych. 
7. Interpelacje radnych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy Radni mają do złożenia interpelacje? 

Radny Tomasz Kwarciński: mam jedną interpelację, która jest motywowana pomysłami, z ja-
kimi zgłaszają się do mnie mieszkańcy korzystający z fili szpitala przy ul. Żelaznej. Mianowi-
cie, skarżą się oni na brak możliwości spędzania tam wolnego czasu, jeśli chodzi o pobyt swój 
w szpitalu. Tam za szpitalem jest taki skwer, który można by było zaadoptować na cele rekre-
acyjne, dać ławki, można posiać trawę. Czy był taki pomysł rozważany, może jest tam problem, 
jeśli chodzi o grunty? Szczerze powiedziawszy to samo się narzucało, żeby właśnie ten teren 
zaadaptować na tego typu cel, szczególnie, że od strony frontowej szpitala jest parking, jest 
dość ruchliwa droga, dwa markety, a z drugiej strony można by było postarać się o taki teren, 
gdzie mieszkańcy korzystający z tego szpitala mogliby usiąść, porozmawiać spokojnie i spę-
dzić ten czas w bardziej komfortowej atmosferze.  

Radny Zbigniew Białkowski: mam kilka interpelacji, a zacznę od tej, która wiąże się z ul. Pia-
stowską: 
- proszę o sprzątnięcie piasku po zimie na ul. Piastowskiej, ponieważ jest to ulica, która jest 

blisko kościoła, a w najbliższym czasie będzie Boże Ciało. 
- następną interpelację, która chciałem złożyć, to jest prośba o sprzątnięcie terenu przy Szkole 

Podstawowej Nr 2, który powiat dostał od gminy miejskiej na budowę domków rodzinko-
wych. Teren ten jest troszeczkę zaniedbany, dlatego prosiłbym o jego sprzątnięcie. Po za tym 
prosiłbym, abyśmy się zastanowili, co dalej w przyszłości z tym terenem, czy kiedyś powstaną 
te domki, czy nie, bo rozwiązywałoby to pewne problemy związane z dziećmi. 

- kolejna sprawa, o której chciałem porozmawiać, to przeglądając internet trafiłem na informa-
cję taką, że obsługa od lutego 2017 roku do lipca 2018 roku będzie prowadzona przez Gazetę 
Lokalną, jeśli chodzi o projekt rewitalizacji Magdalenki w Szprotawie, została podpisana 
umowa na 1,5 roku. Również przeglądałem ostatnią i przedostatnią Gazetę Regionalną i tra-
fiłem na reklamy dotyczące szkolnictwa np. chodzi o gimnazjum, gdzie akurat w poprzednim 
numerze Gazety Regionalnej były cztery strony reklamy, a w ostatniej była to jedna strona. 
Troszeczkę znam program, który służy do naboru uczniów do szkół średnich ponadgimna-
zjalnych i tam są wykazane szkoły i kierunki. Wszyscy uczniowie są informowani, nie tylko  
z naszego terenu, o tym, co oferujemy, jak również w tych reklamach znajdują się tam wszyst-
kie nasze jednostki, jak również Poradnia Psychologiczno Pedagogiczna. Składam taką inter-
pelację, ile kosztowały powiat reklamy i promocje umieszczane w gazetach Lokalnej, Regio-
nalnej i Lubuskiej w latach 2017 i w roku 2018? 

Radny Roman Śliwiński: dwa lata temu złożyłem interpelację odnośnie terenu przed budyn-
kiem powiatu. Czy zostało ustalone czyja to jest własność i kiedy to zostanie w końcu wysprzą-
tane? 
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Radny Stefan Gołek: co stało na przeszkodzie, że na nadanie imienia Szkole Podstawowej dzia-
łającej przy Liceum Ogólnokształcącym w Szprotawie i wręczenie sztandarów, nie zostali za-
proszeni Radni ze Szprotawy? Czy Przewodniczący Komisji Oświaty dostał takie zaproszenie, 
czy nie? Uważam, że w życiu szkoły nadanie sztandaru, nadanie imienia jest świętem najwyż-
szej półki. Co stanęło na przeszkodzie, może są jakieś okoliczności, my takiego zaproszenia 
nie dostaliśmy, dowiadujemy się z facebooka, że będzie wręczenie sztandaru i nadanie imienia. 
Mnie to do dzisiaj nurtuję, bo udział radnych zawsze w jakiś sposób daje społeczności szkolnej 
do zrozumienia, że dbamy o nich lepiej, czy gorzej, ale dbamy. 

     8. Odpowiedzi na interpelacje. 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik : ja udzielę odpowiedzi na interpelacje złożoną przez 

Radnego Stefana Gołka, proszę o udzielenie odpowiedzi na pozostałe interpelacje. 
    Starosta Henryk Janowicz: 
    -  w sprawie ul. Żelaznej, mamy w planie, nawet mamy kosztorys zrobiony, zrobić w przyszłości 

na placu za szpitalem parking, plac utwardzony. Są pewne plany, zobowiązania, czekamy, bo 
jest ciężko o wykonawców. Nie jest to łatwa sytuacja w tej chwili, ale są takie plany i o tym 
myślimy. 

    - w sprawie zamiatania ul. Piastowskiej, jesteśmy w trakcie, to nie jest tak, że nie robimy. Mamy 
to wszystko zamknąć jeszcze przed Bożym Ciałem.  

    - jeżeli chodzi o Magdalenki, jest to zadanie Miasta i Gminy Szprotawa. Oni to realizują, my, 
jako partner, bo byliśmy poproszeni żebyśmy byli, jako partner, żebyśmy mogli otrzymać 
pieniądze na ten cel. My tylko promujemy i działamy, jako promocja. 

    - w sprawie wydatków związanych z promocją, odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 
    - w sprawie interpelacji związanej z nadaniem imienia i wręczenia sztandaru, odpowie 

Przewodniczący Rady. Ja powiem tak, to jest szkoła niepubliczna, mają inny organ 
założycielski i oni decydują. Moim skromnym zdaniem, powinni zaprosić wszystkich. 
Osobiście nie byłem, bo byłem zajęty, a w moim imieniu był Członek Zarządu Maciej Boryna. 
Był też Przewodniczący Rady w imieniu Rady.  

    Wicestarosta Marek Kopta: w odpowiedzi na interpelację w sprawie terenu przed budynkiem 
powiatu. Jeżeli chodzi o wysypisko, nazwijmy to tak, to jest to w gestii miasta. Wystąpienie 
było stosunkowo dawno z prośbą, żeby tym tematem się zająć i próbować wyegzekwować 
uporządkowanie tego terenu, ale w tej sprawie żadnej odpowiedzi, ani reakcji nie ma. 
Powtórzymy tą sprawę jeszcze raz, żeby próbować ten teren doprowadzić do porządku. 
Przewodniczący Rady: organizację nadania imienia, wręczenia sztandaru organizowało 
Społeczne Stowarzyszenie. Zarząd Stowarzyszenia Społecznego, na który my nie mamy 
absolutnie żadnego wpływu, dobierał sobie gości i według swojego klucza wysyłał zaproszenia. 
My, jako przedstawiciele Rady Powiatu nie mieliśmy na to żadnego wpływu. Z tego, co wiem, 
to zapraszało się sponsorów.  

     9. Informacje i oświadczenia. 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Jacka Grzelaka oraz Radnego 

Tomasza Hucała do zapoznania się z protokołem z XXXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego  
z dnia 28 maja 2018 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił n/w informacje, które wpłynęły do Rady 
Powiatu Żagańskiego: 
Urząd Marszałkowski Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze 
1. Informacja o udzielonej dotacji w wysokości 50.000,00 zł dla Parafii Rzymskokatolickiej 

pw. Św. Józefa w Żaganiu na dofinansowanie prac pn. roboty budowlane i prace konserwa-
torski na części elewacji kościoła pw. św. Krzyża w Żaganiu wraz z konserwacją i rekon-
strukcją elementów ceramicznych oraz drobnych elementów stolarki drewnianej. 
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Regionalna Izba Obrachunkowa w Zielonej Górze 
1. Wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby Obrach8unkowej w Zielonej Górze. Regionalna 

Izba Obrachunkowa przeprowadziła w okresie od 31.10.2017 r. do 2.02.2018 r. kontrolę 
kompleksową gospodarki finansowej i zamówień publicznych w powiecie żagańskim za 
2016 rok. W wyniku kontroli nie stwierdzono większych nieprawidłowości. 

2. Uchwała Nr 94/2018 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 
23 kwietnia 2018 roku w sprawie przeprowadzenia postępowania nadzorczego w przedmio-
cie zgodności z prawem uchwały Nr XXXI.3.2018 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 12 
lutego 2018 roku w sprawie ustalenia trybu i rozliczania dotacji dla niepublicznych podmio-
tów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobierania i wy-
korzystania. Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze stwierdza nie-
ważność §5 uchwały oraz punktu 8 załącznika nr 1 „Wniosek o udzielenie dotacji”, z po-
wodu istotnego naruszenia przepisów art. 34 ust. 1 ustawy z dnia 27 października 2017 r.  
o finansowaniu zadań oświatowych. 

       10. Wnioski. 
       Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zapytał, czy Radni mają do złożenia wnioski? 

Radny Tomasz Kwarciński: chciałby zawnioskować o to, żeby sesje zwoływane w trybie na 
wniosek, żebyśmy byli zawiadamiani w odpowiedni sposób tzn. jeśli drogą pocztową, to żeby  
w odpowiednim terminie to było zrobione, a jeśli drogą elektroniczną to razem z uchwałami 
żeby było dostarczane. Jeśli chodzi o ostatnią sesję nadzwyczajną, to była taka sytuacja, że ja  
po same materiały, sam się zgłosiłem po nie w Biurze Rady, sam je odebrałem. Na przyszłość, 
żeby to było jednak w bardziej przejrzystym trybie zwołane. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: jako doświadczony samorządowiec, wie Pan pewnie  
o tym doskonale, że sesje zwoływane na wniosek, obligują mnie sztywne terminy, ja mam 7 
dni na zwołanie sesji. Ten krótki termin wynika z takiego pośpiechu, ale oczywiście Pana 
sugestie weźmiemy pod uwagę.  
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: bardzo bym prosiła, żeby radni odbierali maile  
i telefony. Często nie dzwonimy, ale właśnie w takich przypadkach czasami nie możemy się 
dodzwonić.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik; o głos poprosił mnie Pan Marek Czarkowski 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej w Gminie Wymiarki, udzielam Panu głos. 
Radny Gminy Wymiarki, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Czarkowski: mam 
pytanie do Pana Starosty i do Pana Kościańskiego. Byli wielokrotnie zapraszani na sesję  
w Wymiarkach, ale ani Pan Starosta, ani Pan Kościański się nie wstawili nie wiem, dlaczego, 
może są tak zapracowani. Pofatygowałem się tutaj, ale chodzi o to, że robiliśmy wspólnie  
z powiatem chodnik w Witoszynie. Ten chodnik rozchodzi się, zapada i nie ma wykonawcy. 
Chodnik ma dwa lata, a wygląda gorzej, jak chodnik, który ma prawie 30 lat. Ponadto Pan 
Kościański 2,5 roku temu obiecał mi na ul. Kombatantów, mówił, że Pan Starosta się zgodził, 
tylko mówił, że nie ma mocy wykonawczej, dopiero na jesień, a to już minęło 2,5 roku. Chodzi 
o mostek, barierkę nad rzeczką przy ul. Kombatantów. Też nikogo nie ma, żadnych prac ze 
Starostwa nie ma, pobocze na ulicy powiatowej niepokoszone od Lubieszowa aż po same 
Wymiarki. Przez 4 lata prosiłem, żeby w Witoszynie od przystanku do szkoły usunąć pobocze, 
bo pobocze jest 30 cm wyższe niż asfalt i jak deszcz pada, jedzie samochód, to ludziom w domu 
chlapią okna. Przejazd kolejowy od dwóch lat, jest tam takie zagrożenie, że w ogóle nie można 
przejechać. Niby tam prace są, nasz Wójt tłumaczył, że rozmawia, ale to jest skandal na drogach 
powiatowych. Przede wszystkim Panie Starosto, żadnych pracowników przez prawie 4 lata, no 
może raz na ulicy w kierunku Czyżówka, po interwencji trochę tłucznia posypali, nie do końca 
i pracowników drogowych w ogóle nie widać.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik udzielił głosu Panu Piotrowi Twardosz. 
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Piotr Twardosz Przedstawiciel Związku Zawodowego „Solidarność”: my, jako Niezależny 
Związek Zawodowy „Solidarność” bardzo się cieszymy z tego, co zostało tutaj dzisiaj 
powiedziane. Jesteśmy niesamowicie zadowoleni z tego, że bilans budżetu powiatu 
żagańskiego jest na plus i z racji tego mamy wielką nadzieję na to, że w obecnej sytuacji, 
siadając do stołu, wrócimy do negocjacji dotyczących pieniędzy nauczycieli, jak również, 
zgodnie z obietnicą Pana Naczelnika oświaty, uda się nam wrócić do poprzedniego modelu, 
ponieważ tak, jak powiedziałem jasno i wyraźnie, problemy finansowe mamy chyba za sobą. 
Druga kwestia jest taka, my, jako Niezależny Związek Zawodowy „Solidarność” po raz kolejny 
chcielibyśmy się dowiedzieć, jakimi kryteriami kieruje się Zarząd Powiatu podczas ustalania 
dodatków funkcyjnych dla dyrektorów. Ponieważ po raz kolejny są ustalone wysokości tych 
dodatków w sposób bardzo enigmatyczny, myślę, że budzący wątpliwości, co do 
transparentności, ponieważ my chcielibyśmy się dowiedzieć, cóż takiego dyrektor SOSW  
w Żaganiu robi źle w stosunku do innych dyrektorów podległych placówek, aby aż tak w bardzo 
mocny sposób obniżać dodatek funkcyjny, który jest jednym z głównych składników jego 
uposażenia, jako dyrektora. Dlatego bardzo byśmy chcieli po raz kolejny poprosić o kryteria 
przydzielania owych dodatków, ponieważ uważamy, iż w ramach transparentności jest to 
wymagane i powinno to być obligatoryjne, podane do ogólnej wiadomości, tym bardziej, że my 
po raz kolejny o to prosimy. Kolejna sprawa, niedawno procedowaliście nad szkołą zawodową 
dla dzieci z niepełnosprawnościami i z orzeczeniami o potrzebie kształcenia specjalnego. Nie 
otworzyliście tej szkoły mówiąc, że są to pobudki finansowe między innymi, między innymi 
brak konieczności utworzenia takiej szkoły, ponieważ rynek edukacyjny w Żaganiu w pełni 
wyczerpuje takowe możliwości. Powiem tak, argument finansowy został wam wytrącony  
w tym momencie, ponieważ sami powiedzieliście, że zbilansowaliśmy się dodatnio na ponad 
pół miliona … 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: przepraszam, że przerywam, ale na ten temat mieliśmy 
bardzo obszerną debatę i proszę nie zaczynać na nowo. 
Piotr Twardosz Przedstawiciel Związku Zawodowego „Solidarność”: ja już do meritum sprawy 
dochodzę. Jesteśmy in plus, więc chyba nic nie stało na przeszkodzie, żeby otworzyć tą szkołę, 
natomiast moje pytanie jest zgoła z innej materii. Przeczytałem tą reklamę, o której wspomniał 
Pan Białkowski, kilkakrotnie, rzeczywiście wspaniała oferta edukacyjna dla uczniów 
kończących szkołę podstawową, gimnazjum. Moje pytanie jest takie, gdzie jest oferta dla dzieci 
niepełnosprawnych bądź z orzeczeniami? Nie ma słowa na temat dzieci z takimi potrzebami. 
Rzeczywiście stworzyliście szkoły zawodowe dla dzieci w normie, natomiast o dzieciach  
z potrzebami kształcenia specjalnego nie wspominacie ani słowem. Proszę Państwa, radzę się 
nad tym tematem pochylić, myślę, że każdy z was posiada w sobie empatię społeczną i będzie 
potrafił pochylić się nad losem tych najsłabszych i tym, którym w życiu jest najciężej. To nie 
są tylko dzieci, są również rodzice, a na tą chwilę jest tak, jak niestety żeśmy się spodziewali, 
po pięknych peanach i po pięknych stwierdzeniach, jak to jest wspaniale, rzeczywistość jest 
zupełnie inna. Papier jasno i wyraźnie pokazuje, nie macie oferty z potrzebami specjalnymi, 
nie macie ich, bo o nich nie wspominacie. 

       11. Zamknięcie obrad XXXIV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 1050 ogłosił zamknięcie XXXIV sesji V 
kadencji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 maja 2018 roku. 

               Protokołowała  
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